
PROTOKÓŁ Nr 14/19
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 30 lipca 2019 roku

Lista obecności członków komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Pan Marcin Urbański  – Wójt Gminy Mielnik
2. Pan Marcin Jerzy Czerwiński  – Zastępca Wójta
3. Pani Małgorzata Joanna Szymańska  – Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki  – Sekretarz Gminy
5. Pan Tadeusz Szeweluk  – dyrektor ZGK
6. Pan Michał Baranowski  – dyrektor GOKSiR

Obradom Komisji przewodniczył pan Artur Gacki – Przewodniczący Rady Gminy

Porządek posiedzenia;
1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  IX  sesji  Rady  Gminy

Mielnik:

1) w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  siemiatyckiemu  na  realizację
zadania  „Przebudowa  ulicy  Królewskiej  w  miejscowości  Mielnik  w  ciągu  drogi
powiatowej Nr 1784B Radziwiłłówka-Mielnik”,

2) w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Siemiatyckiemu  na  realizację
zadania „Remont nawierzchni bitumicznej na drodze powiatowej Nr 1785B Mielnik-
Mętna-Adamowo”,

3) w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok 2019,
4) w sprawie zaliczenia drogi w Niemirowie do kategorii dróg gminnych,

5) w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej,
6) w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku,

7) w sprawie planu sieci  publicznych szkół  podstawowych prowadzonych przez Gminę
Mielnik oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1
września 2019 r,

8) w sprawie zasad wynajmu lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego
zasobu gminy,

9) w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2019 pn.”Program szczepienia
profilaktycznego przeciwko grypie osób po 60 roku życia w Gminie Mielnik”. 

2. Analiza budżetu straży pożarnych. 
3. Informacja o stanie i działalności jednostek OSP na terenie gminy. 
4. Informacja o ochronie przeciwpożarowej i zarządzaniu kryzysowym na terenie gminy.
5. Bieżąca ocena realizowanych inwestycji z budżetu gminy.
6. Sprawy bieżące. 

Do punktu 1(1).

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
siemiatyckiemu na realizację zadania „Przebudowa ulicy Królewskiej w miejscowości Mielnik w
ciągu drogi powiatowej Nr 1784B Radziwiłłówka-Mielnik”.
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Pan Wójt udzielił wyjaśnień na temat przebudowy ulicy Królewskiej, zakresu planowanych tam
prac i naszego wkładu finansowego. Udzielił odpowiedzi na zapytania radnych w tej sprawie.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi siemiatyckiemu na realizację zadania
„Przebudowa ulicy  Królewskiej  w miejscowości  Mielnik  w ciągu  drogi  powiatowej  Nr  1784B
Radziwiłłówka-Mielnik”.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(2).

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Siemiatyckiemu na realizację zadania „Remont nawierzchni bitumicznej na drodze powiatowej Nr
1785B Mielnik-Mętna-Adamowo”.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi siemiatyckiemu na realizację zadania
„Remont nawierzchni bitumicznej na drodze powiatowej Nr 1785B Mielnik-Mętna-Adamowo”.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(3).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok
2019.

W dyskusji nad budżetem głos zabrali:

Pan  radny  Leszek  Karbowski zapytał  o  planowane  środki  na  dowożenie  dzieci
niepełnosprawnych oraz o przyczynę pokrycia własnymi środkami rozliczenia grantu. Wskazał na
duży wzrost opłat za oświetlenie uliczne.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota zapytał  jak  lokatorzy  mieszkań  komunalnych  rozliczają  się  za
energię elektryczną oraz o przebudowę ulicy Białej.

Pan Wójt wyjaśnił,  że  powodem wzrostu  opłat  za  energię  elektryczną  jest  zwiększona  liczba
punktów  poboru  energii.  Poinformował  o  ogłoszonym  przetargu  na  wykonanie  ulicy  Białej  i
przeznaczeniu funduszu sołeckiego Mielnika na Ściankę i zjazdy do Topoliny. Wyjaśnień na temat
dowożenia dzieci, rozliczenia grantu opłat za energię najemców lokali komunalnych udzieliła pani
Skarbnik Gminy.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał o wydatki na zakup energii elektrycznej w kontekście
posiadania instalacji solarnych.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał o wydatki na ochronę ujęć wodnych.

Pan Sekretarz wyjaśnił,  że  nowe prawo wodne wymusza pewne rzeczy i  musimy się  do tego
dostosować. Musimy podjąć działania w sprawie uruchomienia studni przy muzeum, bo jest tam
bardzo dobra woda. Na to potrzeba bardzo dużo środków. Zasilanie studni byłoby tańszym kosztem,
bo zmieniono lokalizację transformatora.



3

Pan Wójt  poinformował  o  poważnym wycieku wody na  rogu ulic  Brzeskiej  i  Białej.  Woda z
wodociągu poszła do kanału burzowego, nie wiadomo jak długo to trwało.

Pan Przewodniczący Rady zapytał co oznacza zapis „Pozostałe przeniesienia wynikają z bieżącej
analizy realizacji budżetu”. Po wyjaśnieniach pani Skarbnik stwierdził, że zapis ten jest mylący i
poprosił o jego wykreślenie.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota  stwierdził,  że  nic  się  nie  dzieje  przy  „Chacie  Edukacji”  w
Maćkowiczach oraz zapytał o budowę przejścia przy szkole.

Pan Wójt odpowiedział, że w tym roku zrobimy hydraulikę i ogrzewanie. Obecnie budynek schnie,
jest wentylowany.
Jeśli  chodzi  o  przejście,  to  jeszcze  nie  podpisaliśmy umowy na  budowę przejścia,  projekt  jest
uzgadniany. Musimy dokonać przebudowy wjazdu na plac szkolny i jest z tym problem, bo pod
spodem leci gazociąg i trzeba go przełożyć. Napisaliśmy w tej sprawie pismo do PGNiG aby koszt
przełożenia gazociągu rozłożyć po połowie.

Pan Sekretarz zaproponował,  aby bramę wjazdową przesunąć w głąb działki  szkolnej  i  wtedy
obejdzie się bez kosztów.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok 2019.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(4).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi w Niemirowie do
kategorii dróg gminnych. Chodzi o nadanie odcinkowi drogi statusu drogi gminnej, ma to związek z
planowaną budową kładki pieszo-rowerowej na Bugu. W przyszłości będziemy przygotowani jeśli
pojawi możliwość budowy kładki. Powiat pozytywnie zaopiniował nasz wniosek w tej sprawie.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie zaliczenia drogi w Niemirowie do kategorii dróg gminnych.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(5).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  komisji
inwentaryzacyjnej.  Okazało  się,  że  między Sutnem a Mielnikiem jest  droga  stanowiąca  mienie
Skarbu  Państwa  i  należy  ją  skomunalizować.  W  tym  celu  należy  powołać  komisję
inwentaryzacyjną, bo skład dotychczasowej komisji zaktualizował się.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 1(6).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka
Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.

Pan Michał Baranowski – dyrektor GOKSiR poinformował, że jest coraz mniejsza frekwencja na
imprezach organizowanych przez Wiejski Ośrodek Kultury w Wilanowie. Ośrodek ten jako jedyny
w gminie nie jest świetlicą wiejską, tak jak jest w przypadku innych wsi. Likwidacja Ośrodka i
rozpoczęcie funkcjonowania świetlicy wiejskiej znacznie zmniejszy wydatki na kulturę. Pracownik,
będący  kierownikiem Ośrodka,  nie  pozostanie  bez  środków  do  życia,  będzie  mógł  przejść  na
świadczenie  przedemerytalne.  Ośrodek  nie  będzie  ogrzewany  każdego  dnia,  będzie  ogrzewana
tylko część budynku przeznaczona na potrzeby OSP. Ponosimy wysokie koszty ogrzewania – sam
zakup oleju opałowego to wydatek rzędu 10-12 tys.zł. Koszt osobowy 1 etatu to 30 tys. zł. w skali
roku.

Pan Wójt stwierdził,  że  oszczędności  nie  będą  aż  tak  wielkie.  Uznano jednak,  że  Ośrodek w
Wilanowie powinien funkcjonować na zasadzie świetlicy wiejskiej, istniejące świetlice w innych
wsiach  funkcjonują  bardzo  dobrze,  tak  będzie  również  w  przypadku  Wilanowa.  Być  może
zwalniany pracownik będzie mógł pracować jako świetlicowy.

Pan dyrektor Baranowski poinformował, że po przekształceniu Ośrodka w świetlicę mieszkańcy
wsi nie będą płacić za organizacje tzw. styp, bo w świetlicach nie płaci się za to.

Komisje 14 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(7).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  planu  sieci  publicznych  szkół
podstawowych prowadzonych przez Gminę Mielnik oraz określenia granic obwodów publicznych
szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r.

Pan dyrektor Damian Sypek poinformował, że wyjaśniła się sprawa związana ze zmianą nazwy
szkoły.  Najpierw  mówiono,  że  zmiana  nazwy  to  oblig,  teraz  okazało  się,  że  zmiana  nie  jest
konieczna. W związku z tym faktem, pozostaniemy przy dotychczasowej nazwie szkoły.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały  w  sprawie  planu  sieci  publicznych  szkół  podstawowych  prowadzonych  przez  Gminę
Mielnik  oraz określenia  granic obwodów publicznych szkół  podstawowych od dnia  1 września
2019 r.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(8).

Pan  Sekretarz przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  wynajmu  lokali  mieszkalnych
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy.
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Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie zasad wynajmu lokali  mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego
zasobu gminy.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(9).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  polityki
zdrowotnej na rok 2019 pn.”Program szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 60
roku życia w Gminie Mielnik”. 

Komisje zdecydowały o zmniejszeniu kryterium wiekowego do szczepień przyjmując jako
granicę 55 lat.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2019 pn.”Program szczepienia
profilaktycznego przeciwko grypie osób po 55 roku życia w Gminie Mielnik”. 

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 2.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił analizę budżetu straży pożarnych.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że straż jest nam potrzebna. Wydatki na straże nie są
duże, sporo środków pozyskujemy z zewnątrz. Niezbędne jest dalsze utrzymywanie straży.

Komisje przyjęły do wiadomości analizę budżetu straży pożarnych.
(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3.

Komisje przyjęły do wiadomości informację o stanie i działalności jednostek OSP na terenie
gminy.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 4.

Komisje  przyjęły do wiadomości  informację o ochronie przeciwpożarowej  i  zarządzaniu
kryzysowym na terenie gminy.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 5.

Pan Wójt przedstawił bieżącą ocenę realizowanych inwestycji z budżetu gminy.
Trwają  konsultacje  społeczne  nt.  zagospodarowania  przestrzennego.  Do  5  sierpnia  br.  można
zgłaszać chęć uczestnictwa w konsultacjach.
Jutro  przyjadą  do Mielnika przedstawiciele  firmy Climatic  aby mediować w sprawie nałożonej
kary. Karę za nieterminowe wykonanie zastosowaliśmy zgodnie z zawartą umową.
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Zastępca Wójta Pan Marcin Czerwiński poinformował o pomyśle wykonania ścieżek biegowych
nad Bugiem i powrotu do wcześniejszego pomysłu z 2009r. w sprawie budowy pełnometrażowego
boiska ze sztucznym oświetleniem.  Koszt  budowy takiego boiska to  2 mln.zł.,  około  80-90 %
środków możemy otrzymać z Ministerstwa Turystyki i Totalizatora Sportowego. Cała infrastruktura
obejmowałaby boisko, szatnie i sztuczne oświetlenie. Lokalizacja boiska byłaby między GOKSiR a
Orlikiem. W 2009 roku za wykonanie projektu boiska zapłacono 35 tys.zł., obecnie trzeba byłoby
urealnić projekt.

Pan radny Kamil Zalewski zapytał o wymogi związane z kanalizacją.

Pan Sekretarz wyjaśnił, że  wszystkie wyznaczone aglomeracje wodnościekowe muszą zostać w
pełni skanalizowane. Jesteśmy w aglomeracji i  musimy dostosować się do wynikających z tego
tytułu wymagań. W przeciwnym razie grożą nam wysokie kary.

Pan  Leszek  Karbowski  stwierdził,  że  podoba  mu  się  idea  rozbudowy  obiektów  sportowych.
Brakuje nam możliwości korzystania z rzeki. Czy nie warto zastanowić się nad nad budową basenu
w Mielniku.

Pan Sekretarz odpowiedział, że mamy dwa gotowe projekty na budowę basenu.

Pan Wójt –  budowa basenu nie  wchodzi  w grę,  bo jeśli  Siemiatycze  sobie z  tym nie radzą  i
odwołują  się  do  Komisji  Europejskiej,  to  my  też  nie  damy  rady.  Pan  Wójt  zaproponował
inwestowanie w Rubinek, oraz zamiast w mosty, pójść w budowę przeprawy promowej. Zadbać o
otoczenie i patrzeć realnie na to, co możemy zrobić. Głównym kierunkiem rozwoju powinna być
budowa uzdrowiska, trzeba zdobyć pieniądze na odwiert.

Komisje przyjęły do wiadomości bieżącą ocenę realizowanych inwestycji z budżetu gminy.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 6.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał jak wygląda sprawa komunikacji.

Pan Wójt odpowiedział, że najprawdopodobniej skończy się na wakacyjnych kursach, od września
dołożymy jeden kurs tylko z Mielnika.

Pan radny  Leszek  Karbowski zauważył,  że  ludzie  odzwyczaili  się  od  jechania  o  określonej
godzinie chcieliby wyjechać spod drzwi i wrócić pod drwi.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  porządek  sesji  zostanie  uzupełniony  o  punkt
dotyczący inwestycji z budżetu gminy.
W najbliższym czasie radni zajmą się raportem z audytu, odbędzie się tez spotkanie wszystkich
komisji w sprawie projektu budżetu, w tym spraw inwestycyjnych, jakie powinny zostać ujęte w
przyszłorocznym budżecie. 
Pan  Przewodniczący  przypomniał  o  konieczności  udziału  minimum  4  radnych  w  spotkaniu
konsultacyjnym dotyczącym planu zagospodarowania przestrzennego w dniu 8 sierpnia br.
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Pan Marcin Czerwiński – zastępca Wójta stwierdził,  że w konsultacjach powinni wziąć udział
radni zamieszkali w miejscowościach gdzie są zbiorniki wodne. 
Poinformował,  ze  rusza  program  Senior  plus,  przeprowadzono  rekrutację  na  opiekuna  Klubu
Seniora.  Do  konkursu  zgłosiła  się  tylko  jedna  osoba.  W  świetlicach  wiejskich  rotacyjnie
prowadzone będą zajęcia z seniorami. Będą wyjazd do Białegostoku do instytucji kultury.

Pan Wójt poinformował, że Prezes Mielnickiego Klubu Sportowego zwrócił się z wnioskiem o
zwiększenie o 30 tys. zł. dotacji na MKS. W Klubie będą grali ludzie z terenu Gminy Mielnik.
Do  dyrektora  Zespołu  Szkół  wpłynął  wniosek  w sprawie  uruchomienia  przedszkola  w  okresie
wakacyjnym.

Pan Damian Sypek dyrektor Zespołu Szkół i Prezes MKS poinformował o możliwości dyżuru
przedszkola w sierpniu. Jutro, na stronie internetowej szkoły i Urzędu, ukaże się informacja w tej
sprawie. Dyżur przedszkola komplikuje sprawy urlopów przedszkolanek, cena za uczęszczanie do
przedszkola byłaby sztywna, bez odpisów.
Jeśli chodzi o dotacje dla Klubu to w latach 2008-2009 były one do 180 tys. zł do 220 tys. zł.
Minimalna  kwota  potrzebna do funkcjonowania  Klubu to  160 tys.  zł.  Budżety  innych Klubów
wynoszą 200 tys. zł. Spadliśmy z IV ligi do klasy okręgowej, choć nie jest to jeszcze ostateczna
decyzja i być może pozostaniemy w IV lidze. Koszty utrzymania Klubu klasie okręgowej i IV lidze
są takie same. W przyszłym roku obchodzić będziemy 20 lecie istnienia Klubu. Jeśli nie będzie
drużyny seniorów, to nie będzie komu trenować grup młodzieżowych.

Pan Marcin Czerwiński – Zastępca Wójta stwierdził,  że bardzo często Mielnik jest  kojarzony
przez pryzmat Klubu i piłki nożnej.

Pan  Michał  Baranowski –  dyrektor  GOKSiR  poinformował,  że  w  dniach  28-29  sierpnia  na
stadionie  w  Mielniku  odbędzie  się  memoriał  im.  Jana  Zduniewicza.  Władze  PZPN  chciałyby
ściągnąć do Mielnika drużyny międzynarodowe.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała
Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

         Artur Gacki


